
Vážená VR,  
níže zasílám námět ke zlepšení tanečního prostředí. Záměrně toto zasílám před konáním MČR 
v latinskoamerických tancích, aby návrh nebyl hozen do koše s ostatními, že si někdo léčí svůj 
neúspěch atd.  
 
Věc:   Námět na přidání bodu do Etického kodexu porotce  
 
Znění:  TOP Porotce vylosovaný na MČR (STT, LAT, 10T) se nesmí zúčastnit 
předmistrovských soustředění v období mezi vylosováním a daným MČR mimo svůj domovský 
klub a nesmí jakoukoliv formou (individuální lekce, semináře, practisy, match analyze, apod.) učit 
páry, se kterými dlouhodobě nespolupracuje. Dlouhodobá spolupráce platí pro páry i pro kluby 
(alespoň 3 doložitelné společné akce v roce předcházejícím konajícího se MČR). 

Odůvodnění: Předmistrovská soustředění a individuální hodiny s porotci před mistrovstvím tu 
byly více či méně vždy. Nicméně v posledních letech se situace vyhrotila a zdá se být neúnosná. 
Obecná nálada je i díky tomuto špatná a křížky a známky na mistrovstvích předvídatelné. Rád se 
budu mýlit, ale po MČR v latinskoamerických tancích bude možné vytvořit rozbor. Paradoxem je, 
že zahraniční porotce, který je zván naši titulární akci, podléhá tomuto pravidlu - viz §1 odstavec 
7, bod b Přílohy SC01 SŘ, (porotce nesmí po dobu tří měsíců před datem konání příslušného 
mistrovství MČR působit v ČR jako trenér nebo porotce).  

Protiargumenty:  
1) Páry se chtějí před vrcholnou soutěží potkat, pomáhá jim pracovní prostředí 

s ostatními.  
Řešení: Soustředění v realizaci ČSTS (jedno na Moravě, jedno v Čechách před 
MČR v LAT a STT) bez účasti vylosovaných TOP porotců, ale za účasti trenérů 
z trenérské rady ČSTS, lektorů či trenérů 1.třídy (kvalifikovaných lidí na vedení 
practisového soustředění máme u nás dost).  
2) Znemožnění našim nejlepším trenérům předávat cenné informace před titulární 

soutěží.   
Tento námět neznemožňuje nikomu nadále spolupracovat s páry. Jen upravuje 
navazování nových vztahů právě v období před MČR.  
3) Nebude možné toto sledovat. 
V případě přidání bodu do Etického kodexu porotce je na každém porotci, aby svoji 
účast či lekce pro páry zvážil, zda je mít může, či nikoliv. V případě, že by došlo 
k pochybnostem, v dnešní době není problém eventuelně dodat podklady 
k dlouhodobé spolupráci. Porušení Etického kodexu by nadále řešila Etická komise 
v návaznosti na Disciplinární.  
 

Úvaha:  Taneční sport nikdy nebude úplně spravedlivý, ale úkolem ČSTS je se snažit, aby 
se k tomuto alespoň přiblížil, avšak výše zmíněná současná situace tomu nepomáhá. V hloubi duše 
věřím, že se mnou VR a návrh podpoří. Argument ,,Všichni jezdí, budu taky“, by tímto padl a 
všichni by se mohli lépe připravovat se svými trenéry a možná by i nakonec tančili všichni lépe.  
 
S úctou 
Pavel Sluka 


